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Tisztelt Tisztifőorvos Asszony! 

Hatóságuk BP-14/NEO/01997-2/2025. ügyiratszámú határozatában Önkormányzatunkat a 

fenntartásában működő Rákospalotai Összevont Óvoda Szövőgyár tagóvoda 

működtetésének felfüggesztésére kötelezte, a kifogásolt beltéri levegőminőség miatt, a 

kifogásolt beltéri levegő megfelelőségének igazolásáig.  

A Budapest XV. kerület Szövőgyár utca 19-21. szám alatti ingatlanon és környezetében feltárt 

szennyezettséggel kapcsolatban a Nemzeti Népegészségügyi és Gyógyszerészeti Központ (a 

továbbiakban: NNGYK) 2025. május 30-án megküldte az NNGYK/37101-3/2025. 

ügyiratszámú, a Szövőgyár utcai óvoda épületében történt levegőmintavételek laboratóriumi 

eredményeinek kiértékelését és a kockázatbecslést tartalmazó tájékoztatását. Eszerint a 

levegőben mért illékony szennyezőanyagok konventrációja érdemi egészségkockázatot nem 

hordoz, és elhanyagolható mértékű. A kiértékelés arra is kitér, hogy a terület felmérését 

feltétlenül folytatni szükséges, mert a humán kockázati értékek abban a tartományban 

mozognak – jellemzően a daganatot okozó vegyi anyagok jelenléte miatt -, ami az 

elővigyázatosság elve alapján nem hagyható figyelmen kívül. E felmérés pedig a Pest 

Vármegyei Kormányhivatal Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Hulladékgazdálkodási 

Főosztály feladata. 

A fentiekre figyelemmel szeretnék érdeklődni, hogy Hatóságuk az óvoda működtetésének 

felfüggesztését továbbra is indokoltnak tartja-e, és amennyiben igen, tettek-e lépéseket 

a területi környezetvédelmi hatóság felé a hatáskörükbe tartozó szükséges felmérések 

elvégeztetésére, illetve azok eredménye mikorra várható? 

Érthető módon most már nemcsak az óvodás gyermekek szülei, hanem a hatásterületen illetve 

annak közvetlen közelében élő lakosság is szeretne információt kapni a levegőben 

esetlegesen jelen lévő szennyező anyagok koncentrációjáról, és annak az emberi egészségre 

gyakorolt hatásairól, különösen a tetraklór-etilén vonatkozásában. Ezzel összefüggésben a 
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kerület érintett lakossága napi szinten érdeklődik az otthonaikban történő beltéri levegőmérés 

lehetőségeiről hivatalunknál, amelyre intézkedési jogkör hiányában sajnos nem tudunk érdemi 

választ adni.  

A lakosság részéről felmerülő további jogos igény a folyamatos tájékoztatás az illetékes 

hatóságok által a lakosság védelme érdekében tett, illetve tervezett intézkedésekről.  

Figyelemmel a fentiekre – az egészségügyi hatósági és igazgatási tevékenységről szóló 1991. 

évi XI. törvény 4. § (1) bekezdés b) pontja és a fővárosi és megyei kormányhivatal, valamint a 

járási (fővárosi kerületi) hivatal népegészségügyi feladatai ellátásáról, továbbá az 

egészségügyi államigazgatási szerv kijelöléséről szóló 385/2016. (XII. 2.) Korm. rendelet 4. § 

(1) bekezdése alapján – kérem, szíveskedjen tájékoztatni a lakossági ingatlanokon 

történő levegővizsgálatok megvalósíthatóságáról, illetve annak menetéről is!   

Egyúttal az ügyben – a meghívott képviselőjük távollétében – 2025. május 6-án megtartott 

lakossági fórumon felmerült alábbi kérdések megválaszolásában is kérem szíves 

közreműködését! 

 A vízmintákat is meg lehetne mérni, ott ahol a fúrásokat kijelölték? 

 Lehet-e kérni talajvizsgálatot a saját ingatlanra? 

 Gyümölcsfák terméseit, a földben termett zöldséget meg lehet-e enni?  

 Hogyan lehet a szennyeződést semlegesíteni? 

 A fúrt kutakat miért nem vizsgálják?

A fenti kérdéseket az NNGY-nak már 2025. május 12-én továbbítottam, azonban azokra 

választ sajnos a mai napig nem kaptam.  

Önkormányzatunk eddig is megtett és a jövőben is minden tőle telhetőt meg kíván tenni a 

lakosság tájékoztatása, illetve az egészségük megóvása érdekében, de ehhez 

elengedhetetlen Hatóságuk határozott fellépése, és segítő együttműködése az óvoda 

bezáratását követően is, melyet előre is köszönök! 

 

Budapest, dátumbélyegző szerint 

 

 

Tisztelettel, 

 

Cserdiné Németh Angéla 

polgármester 
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